
Referat fra Vendsyssel distriktsforenings årsmøde 

onsdag den 9. marts 2022 i Sognehuset i Sæby 

Valg af dirigent/ 
referent og stemmetæller 
 
 
 

Dirigent Sune Mortensen 
Referent Lisbeth Dørum 
Stemmetæller Kirsten Thomsen og Hanne 
Christiansen 

Forelæggelse af bestyrelsens beretning Bestyrelsens beretning blev fremlagt af 
Niels Christian Aagaard 
Først vil jeg starte med at byde velkommen til 
der sogne der er med til dette års 
generalforsamling  
Frederikshavn, Albæk – Lyngså, Bangsbo 
Strand, Sæby, Aså- Melholt, Abildgårds, 
Volstrup- Understed – Karup, Agersted, Skagen 
– Hulsig, Strandby- Elling, Aasted- Skærum- 
Kvissel, Flade- Gærum, Østervrå, Dronninglund 
– Dorf, Råbjerg, Skæve, Ørum 
Vi fik valgt en næste ny bestyrelses på sidste års 
generalforsamling som bestod af Kerstin 
Mariegaard Strandby – Elling, Lisbeth Dørum 
Jensen Bangsbo, Ole Henrik Jensen 
Frederikshavn, Sune Mortensen Volstrup – 
Understed- Karup  
Niels Christian Aagaard Ørum 
Bestyrelsen mødtes første gang til en 
konstituering d. 7 juni Med Næstformand 
Kerstin Mariegaard, Kassere Sune Mortensen, 
Sekretær Lisbeth Dørum, Ole H Jensen som alt 
mulig mand, Niels Christian Aagaard som 
formand 
Vi var til årsmøde i Nyborg fra d. 6 til 8 august 
hver Jørgen Nielsen, Arne Ehrenreich; Kerstin. 
Lisbeth og Jeg deltog et rigtig dejligt årsmøde 
kun for de delegeret, hvor vi blandt andet 
skulle vælge ny landsbestyrelse, men også en 
god måde for vi ny at møde kollega fra de 
andre distriktsforeninger fra det nordjyske 
område og på landsplan  
Et spændende landsmøde, med gode indlæg og 
debatter  
I august mdr. fik vi en mail fra Kerstin at hun var 
trådt ud af Standby Elling menighedsråd og 
dermed også ud af Distriktsforening bestyrelse, 
så derved kom Jørgen Drachmann Fris, fra 
Sæby ind i bestyrelsen, vi skulle være ny 
næstformand og det blev Ole Henrik Jensen, 
Frederikshavn  
Så skete det at vores biskop Henning Toft Bro 
meddelte at han stoppede pr 1 december 2021 
det gjorde at vi skulle vælge ny biskop  



Det gik vi sammen med Jammerbugt, Vest 
Vendsyssel Distriktsforenigerne om et fælles 
vælgermøde i Vrå, hvor vi kunne møde de tre 
kandidater, Annette B. Bennedsgaard, Hanne 
Dahl og Thomas Reinholdt Rasmussen en aften 
med Ca. 300 deltager, næsten alle fra 
menighedsråderene i Distriktsforenigerne og 
nogle få ude fra kommende, men med 
interesse for emnet 
Men man kan undre sig over at man skal ud i 2 
valgrunder, men sådan er det åbenbart til 
bispevalg. 
Vi glæder os til samarbejde med dig Thomas i 
årene fremover  
Vi har fået tilknyttet en præst til bestyrelsen 
det er sognepræst Keld Skovsgaard fra Sæby, 
som vil deltage i bestyrelsesmøder et par gange 
om året eller efter behov. 
Vi har gennem de sidste mdr. haft planer om en 
temadag og udflugt men Corona kom altid på 
tværs  
Men vi arbejder med en tur til Læsø i slutning af 
august eller starten af september 2022 og en 
temadag i første kvartal af 2023 gode emner 
modtages gerne 
I kan altid følge med på landsforeningen 
hjemmeside under distriktsforening / 
Vendsyssel der er referaterne fra bestyrelsen  
Så vil jeg gerne takke menighedsrådene for den 
gode opbakning til vores begivenheder  
Jeg vil sluttelig sige min bestyrelse tak for et 
rigtig godt samarbejder i det forgangen år. 
 

 
Godkendelse af det reviderede 
regnskab 2021 

 

Kasserer Sune Mortensen fremlagde 
regnskabet, som herefter blev godkendt af 
forsamlingen 
 
 
 
 

Drøftelse af foreningens opgaver i de 
kommende år 
 
 
 

Dette punkt blev belyst i formandens 
beretning, med de kommende planer for 
aktiviteter i 2022. Blandt andet en 
studietur til Læsø, samt en temadag. 
Men det har været svært at planlægge 
kommende arrangementer på grund af 
corona  

Drøftelse af budget og fastsættelse af 
medlemskontingent for det efterfølgende 
år 

Budgettet blev fremlagt af Sune, som også 
kunne fortælle at der sidste år ikke blev 
opkrævet kontingent. 
Budgettet 2023  godkendt af forsamlingen 

 



 
Valg af delegerede og stedfortræder til 
landsforeningen deleger møde i Nyborg. 
Der var modtaget navne på 6 personer og vi 
har 6 pladser 

Følgende blev valgt 
Arne Ehrenreich, Ole H. Jensen, Jørgen 
Friis, Sune Mortensen, Jørgen Nielsen,  
Lisbeth Dørum, 
stedfortræder, Niels Christian Aagaard. 
 

Indkomne forslag 
 
 

Der var ingen indkomne forslag 

Eventuelt 
 
Derefter talte vores nye biskop Thomas 
Reinholdt Rasmussen. 
om visioner for stiftet 
og om fremtidige aktuelle emner i stiftet 
 
Biskoppen sluttede af med at sige af 
folkekirken skal være 
NÆRVÆRENDE 
TROVÆRDIG  
LOKAL 
 
 

Intet 
 
 
 
 
 

 

Referant 

Lisbeth Dørum 


